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Salon kaupunki

Lausunto

24.08.2021

Asia:  VN/13519/2021

Lausuntopyyntö luonnoksesta hallituksen esitykseksi eduskunnalle laiksi 
sosiaalihuoltolain ja ikääntyneen väestön toimintakyvyn tukemisesta sekä 
iäkkäiden sosiaali- ja terveyspalveluista annetun lain sekä eräiden niihin 
liittyvien lakien muuttamisesta

Lausunnonantajan organisaatio

Lausunnonantajan organisaatio

Kunta tai kuntayhtymä

Sosiaalihuoltolaki

1. Ovatko kotiin annettavia palveluja koskevat säännökset (19 §, 19 a § ja 19 b §) mielestänne 
onnistuneita? Jos eivät, miten muuttaisitte niitä?

Kyllä

2. Kotihoitoa ehdotetaan järjestettäväksi vuorokaudenajasta riippumatta (19 §:n 3 mom.). Onko tämä 
mielestänne kannatettava ratkaisu?

Ei [Asia on hyvä, mutta on huomioitava maantieteelliset haasteet ja käytössä olevat resurssit, jotka 
voivat hankaloittaa toteutusta.]

3. Ovatko ns. tavallista palveluasumista koskevat säännökset (21 b §) mielestänne onnistuneita? Jos eivät, 
miten muuttaisitte niitä?

Kyllä

4. Onko tavallista palveluasumista koskeva pykälä tarpeeksi selkeästi muotoiltu? Jos ei, miten sitä voisi 
muuttaa?

Kyllä

5. Ovatko hoiva-asumista koskevat säännökset (21 c §) mielestänne onnistuneita? Jos eivät, miten 
muuttaisitte niitä?

Kyllä
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6. Löytyisikö tehostettu palveluasuminen –termin korvaajaksi jokin parempi ehdotus kuin hoiva-
asuminen? Mikä?

Hoiva-asuminen on hyvä termi.

7. Ovatko ehdotetun hoiva-asumispykälän palvelun saantikriteerit tarkoituksenmukaisia ja tarpeeksi 
selkeitä? Jos eivät, miten muuttaisitte niitä?

Kyllä

8. Ovatko turvapalvelun toteuttamista koskevat säännökset (46 a §) mielestänne onnistuneita? Jos eivät, 
miten muuttaisitte niitä?

Kyllä

9. Pitääkö turva-auttajan olla sote-ammattihenkilö, vai riittääkö että hän on koulutuksensa ja kokemuksen 
perusteella sopiva, kuten lakiesityksessä ehdotetaan (46 a §)?

Ei [kysymykseen ei voi vastata vain kyllä tai ei. Jos tarkoituksena on ollut kysyä, pitääkö turva-
auttajan olla sote-ammattihenkilö, vastaus on, että ei tarvitse. Liittyy henkilöstön saatavuuteen ja 
riittävyyteen. ]

10. Ovatko kotihoidon henkilöstön riittävyyden turvaamista koskevat säännökset (46 b § ja 49 b §) 
mielestänne onnistuneita? Jos eivät, miten muuttaisitte niitä?

Ei [Säännös on periaatteessa hyvä. Henkilöstön saatavuuteen ja riittävyyteen liittyvät ongelmat 
pitäisi ratkaista ensin tai samanaikaisesti kun lainsäädännöllä asetetaan palvelujen järjestäjälle uusia 
velvoitteita mm. mitoituksen suhteen. Kyseessä on suurempi valtakunnallinen ongelma, sillä 
nykyisellään ei ole olemassa riittävästi koulutettu henkilökuntaa kotihoidon tehtäviä varten. Salon 
kaupunki esittää huolensa siitä, että henkilöstön saatavuus ei kohtaa esitettäviä vaatimuksia 
henkilöstömitoituksista.]

11. Ovatko ns. hybridiasumista koskevat säännökset (46 c §) mielestänne onnistuneita? Jos eivät, miten 
muuttaisitte niitä?

Kyllä

Vanhuspalvelulaki

12. Onko mielestänne pitkäaikaisen laitoshoidon lakkauttaminen sosiaalihuollon yksiköissä iäkkäiden 
osalta onnistunut ratkaisu (14 §, 14 a §, 15 b §)?

Ei [Oikea vastaus on kyllä, mutta perusteluiden takia jouduttu vastaamaan ei. Perusteena on 
asiakkaiden yhdenvertaisuus asiakasmaksuissa ja järjestämiskustannusten jakautuminen sekä 
kunnille että valtiolle. Siirtymäajan pituus saattaa aiheuttaa haasteita.]

13. Onko lakiehdotuksessa esitetty palvelusuunnitelman sisällön täsmentäminen tarpeellista (16 §)?

Kyllä

14. Onko lakiehdotuksessa esitetty omatyöntekijän tehtävien täsmentäminen tarpeellista (17 §)?
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Ei [Täsmennys jää epätarkaksi. Tarkoitetaanko omatyöntekijällä palveluohjaajaa vai esim. hoidossa 
mukana olevaa lähihoitajaa, joka toimii asiakkaan omahoitajana? Jos tarkoitetaan omahoitajaa, niin 
onko lähihoitajan tehtävänkuvasta muodostumassa liian vaativa. ]

15. Onko lääkehoidon toteuttamista koskeva säännös mielestänne onnistunut (20 §:n 1 mom.)?

Ei [Pitäisi ilmaista täsmällisemmin, että mikä on riittävä lääkehoidon koulutus ja osaaminen. 
Teknologian hyödyntämisen mahdollisuus pitäisi huomioida.]

16. Onko mielestänne kannatettavaa, että seurantayhteenvedot julkaistaisiin toimintayksikkökohtaisina 
(24 a §)?

Kyllä

Koko lakipakettia koskevat kysymykset 

17. Mitä haasteita näette säännösten toimeenpanossa? Onko lakiesityksellä riskejä?

Henkilöstön saatavuuden turvaaminen on riski, kun kunnalle asetetaan uusia velvoitteita palveluiden 
järjestämiseen.

18. Millaista tukea toivotte toimeenpanoon?

-

19. Mitä muuta haluaisitte lausua esityksestä?

-
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